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1. Inleiding 
 
Mara is een regio in het noordwesten van Tanzania, grenzend aan Kenia en het 
Victoriameer. De regio is een kleine 20.000 vierkante kilometer groot, dus ongeveer half 
Nederland, en had in 2012 ruim 1,7 miljoen inwoners. De regionale hoofdstad is Musoma. 
Het Nationaal Park Serengeti ligt grotendeels in deze regio. Bron: Wikipedia 
 

 
 
Shirati Hospital 
 
 
KMT Headquarters 
Betsaida Hospital 
In Musoma 
 
 
Mugumu Hospital 
 
 
 
 
 
Onze activiteiten spelen zich af in de buitenrand van Musoma Urban (het stadsgebied), in 
het district Rorya in de plaats Shirati en in het Serengeti gebied bij de plaats Mugumu. 
 
Het jaarverslag van de Mara werkgroep geeft een overzicht van de projecten die de 
werkgroep afgelopen jaar in Tanzania weer heeft ondersteund in naam van Doopsgezind 
Wereldwerk. Het jaar werd gekenmerkt door het opheffen van de meeste corona 
maatregelen en het feit dat we weer op bezoek konden in Tanzania. Het was geweldig om 
elkaar na twee jaar corona weer te ontmoeten.  
Het reisverslag hiervan dat al eerder naar het bestuur van dgWereldwerk is verzonden 
leverde veel informatie voor het jaarverslag naast de zeer regelmatige mailcontacten die we 
met de verschillende contactpersonen van de projecten en de broeders en zusters van de 
Kanisa La Mennonite Tanzania (KMT) onderhouden hebben.  
 
In 2021 zijn er een zestal projecten in het Mara district ondersteund: 
 

- het aidswezenprogramma in verschillende regio’s in het Mara district  
- het kinderdagverblijf Akelo in Shirati 
- de Kisare Vocational Open School in Shirati 
- het KMT district ziekenhuis in Shirati, inclusief de lepra afdeling bij het ziekenhuis 
- het gezondheidscentrum Bethsaida in Musoma 

 
Daarnaast is dgWereldwerk ook in Tanzania actief met het adoptieprogramma en het 
studiefonds of ook wel het scholarship programma genaamd. Daarvan zal apart verslag 
worden gedaan door de verantwoordelijke coördinatoren.  
  

https://nl.wikipedia.org/wiki/Mara_(regio)
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2.  Corona in Tanzania 

2021 stond ook in Tanzania in het teken van Corona en het overlijden op 17 maart van 
Corona ontkenner President Magufuli. Zijn opvolgster Samia Suluhu Hassan heeft de strijd 
met Corona wel aangebonden. In juli ‘21 waren Els en Robbert er getuige van dat 
gevaccineerd werd met het Johnson vaccin in een ziekenhuis, zij het nog op bescheiden 
schaal. De rapportage over het vóórkomen van het virus is onvoldoende. De cijfers geven de 
werkelijkheid niet weer. 
Voor de gezondheidszorg betekende dit dat tot in maart ‘21 geen “boekhouding” over het 
virus werd gevoerd. Er werd wèl zorg verleend en er waren aparte corona 
ziekenhuisvoorzieningen door regionale inspanningen. Het gezondheidscentrum Bethsaida 
en de twee ziekenhuizen van de Tanzaniaanse Doopsgezinde kerk (Kanisa ya Mennonite) 
waren reeds in maart ’20 door gulle giften van doopsgezinde organisaties in Nederland 
voorzien van beschermingsmiddelen voor de medewerkers. Een stimulerende rol hierbij 
vervulde Dr. B.M. Chirangi, de medisch toezichthouder van Bethsaida en directeur van één 
van deze ziekenhuizen. Zijn masters opleiding Public Health in Maastricht kwam nu goed van 
pas, hij begreep heel goed wat er gaande was. 
Een ander zorgelijk effect is dat onder president Magufuli het investeringsklimaat in 

Tanzania verslechterd. Ook de invloed van Corona op de economische ontwikkeling was 

negatief. Hierdoor is de economische groei dramatisch teruggevallen. Voor de ziekenhuizen 

van onze partners in Tanzania was dat sterk merkbaar door geldtekort bij de belangrijkste 

zorgverzekeraar, die in heel 2021 erg achterliep bij de betalingen aan alle zorginstellingen in 

Tanzania. 

 

 

3. Aidswezen programma  

In samenwerking met de KMT-afdeling in Shirati draagt dgWereldwerk bij aan schoolkosten 
van weeskinderen en andere kwetsbare kinderen in een aantal regio’s binnen het Mara 
district. De Bishop van Shirati en de secretaris zijn verantwoordelijk voor het opstellen en 
bijhouden van de lijsten met scholen en leerlingen die financiële ondersteuning krijgen. 
Dat kan zijn met schoolgeld, uniformen of schoolspullen. Eén of twee keer per jaar worden 
de scholen bezocht (door Duncan en Godfrey) en worden de lijsten bijgewerkt. De KMT 
heeft in de dorpen een goed overzicht van welk kind mogelijk in aanmerking zou moeten 
komen voor dit project. Veelal is het de pastor van de plaatselijke kerk die op de hoogte is 
van de vaak schrijnende omstandigheden van sommige kinderen en dat dan doorgeeft aan 
de verantwoordelijke personen in Shirati.  
 
Tijdens het werkbezoek van Els de Quant van juni – september zijn weer afspraken gemaakt 
om e.e.a. in goede banen te leiden. Zo werd afgesproken om pas in oktober de lijsten met 
leerlingennamen op te sturen voor het nieuwe jaar. Bij de naam van de school zal ook de 
naam van het schoolhoofd worden toegevoegd en zijn handtekening als bewijs dat de 
leerling er op school zit. Ook zullen Duncan en Godfrey de rapporten van de kinderen 
tekenen als ze op bezoek gaan. Bij controle bleek dat er een aantal high-school studenten en 
zelfs 1 universitaire student in het programma stonden, wat niet de bedoeling is. Zij horen in 
het studiefonds programma, geprobeerd zal worden dat te regelen. 
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In het jaar 2021 ontvingen ruim 200 leerlingen een financiële ondersteuning. 
Een jaar waarin de Corona pandemie nog steeds zijn sporen naliet door meer werkloosheid 
en meer financiële problemen bij de bevolking. 
Het budget was niet of nauwelijks toereikend. Voor volgend jaar is het budget weer met  
€ 500 naar beneden aangepast vanwege afnemende inkomsten bij DG Wereldwerk. 
 
Fondsenwerving voor dit project is lastig omdat de meeste organisaties wel geld willen 
geven voor concrete projecten met een begin en een eind en niet aan iets dergelijks als een 
nooit stoppende vraag voor hulp aan aidswezen en kwetsbare kinderen. 
 
Er is het afgelopen jaar gebleken dat er soms enige verwarring ontstaat tussen de 
verschillende ondersteuningsprogramma’s voor scholing van dgWereldwerk en in welk 
programma een kind of jongere thuishoort. Het zou wellicht goed zijn te kijken of er een 
betere afstemming en samenwerking tussen de verschillende studiehulp programma’s kan 
zijn. Daarbij gaat het om het Aidswezengprogramma (lagere school en middelbare school), 
het adoptieprogramma (lagere school tot universiteit) en het scholarship fund voor 
studenten op Colleges of Universiteiten.  
  

 

4. Akelo kinderdagverblijf. 
 
2021 was een moeilijk jaar voor Akelo. Door de 
Covid-pandemie werden er fors minder kinderen 
aangemeld, in februari waren er 15 kinderen 
geregistreerd. In de loop van het jaar kwamen er 
nog wel een aantal bij maar het bleef ver achter 
bij voorgaande jaren. Daardoor was het inkomen 
van de school ook minder, hetgeen leidde tot het 
ontslag van 2 stafleden. 
John Nyagwegwe, de directeur, is enkele 
maanden ziek geweest en behandeld in Dar es 
Salaam, ook dat was geen beste tijd voor Akelo. 
Toen John weer hersteld was en terug in Shirati, is bij een inbraak zijn laptop met alle 
gegevens gestolen evenals de gasbrander waar de maaltijden dagelijks op werden gekookt. 
DgWereldwerk heeft toen € 500,00 extra gedoneerd en zijn zoon heeft geholpen met een 
nieuwe laptop. De prijzen van veel essentiële producten zijn omhoog gegaan waardoor de 
kosten voor levensonderhoud ook een stuk hoger zijn. 
Voor Akelo is het budget van dgWereldwerk gelijk gebleven, namelijk € 3500,00.  
Tien kinderen van Akelo krijgen jaarlijks een tegemoetkoming in schoolgeld vanuit het 
aidswezenfonds. Dat bedrag wordt in 2022 verminderd naar Tsh 200.000 per kind (ongeveer 
€ 75,00). John Nyagwegwe stuurt jaarlijks een financieel verslag waarin we lazen dat er dit 
jaar een waterinstallatie is gekomen die water uit het Victoriameer levert. Ook zijn ze op 
kleine schaal verder gegaan met de bouw van het guesthouse van geld dat nog over was na 
de aanschaf van de speeltoestellen. 
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Er is ook goed nieuws te melden: een gehandicapt kind dat al een aantal jaren bij Akelo was 
omdat er verder nergens hulp voor hem te vinden was, is daar door veel liefde en aandacht 
steeds meer vooruit gegaan. Hij is nu naar een normale lagere school. Hij loopt los.  
                        

Voor 2022 zijn er diverse plannen zoals werven van meer kinderen, een dak op het 
guesthouse en het planten van fruitbomen. Ook hopen ze weer 2 Duitse vrijwilligers te 
kunnen verwelkomen maar veel zal afhangen van de covid pandemie. 
 
In de Mara werkgroep hebben we de levensvatbaarheid en de toekomst van Akelo 
besproken. Er zijn nu 20 tot 25 kinderen op Akelo, maar er zijn 50 kinderen nodig om 
financieel rond te komen. Afgezien of dat aantal ooit gehaald wordt is het wellicht ook een 
te groot aantal om op een goede en veilige manier toezicht te kunnen houden.  
25 kinderen lijkt haalbaar te zijn. 
Er zal bij het volgende bezoek goed besproken moeten worden met John hoe hij de 
toekomst van Akelo ziet, ook in het kader van zijn leeftijd en gezondheid. 
Ooit is er bij de oprichting een termijn van 5 jaar gesteld dat Wereldwerk Akelo zou 
ondersteunen en ook dat een zorgprofessional onderdeel van de staf zou uitmaken. 
Een suggestie zou kunnen zijn dat het Akelo kinderdagverblijf financieel geadopteerd wordt 
door een Nederlandse doopsgezinde gemeente, die er ook eens een kijkje kan gaan nemen, 
of misschien vrijwilligers sturen om te helpen? Er is straks ook een logeerhuis klaar. Dan zou 
Akelo met 25 kinderen wel financieel gesteund moeten worden door zo’n gemeente. 
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5. Shirati, Bishop Kisare Vocational Open School (VOS) 

 

 
 
In 2020 is een zeer uitgebreid verslag van het project van de Vocational Open School in 
Shirati geschreven, dit jaar wordt volstaan met een korte update daarvan.  
Ook in 2021 heeft de school gelukkig gewoon door kunnen draaien. Niet gehinderd door 
sluiting vanwege het corona virus heeft de school verder kunnen werken aan haar 
ontwikkeling en het afleveren van studenten voor de examens in december.  
In de zomer hebben Els en Robbert een bezoek aan de school afgelegd, zij waren weer heel 
enthousiast over de voortgang en de ontwikkelingen.  
 
In 2021 is het ‘Dormatory project’ afgerond. In 2020 was daarvoor vanuit de stichting 
Horizon via dgWereldwerk nog weer een bedrag van € 5300 beschikbaar gesteld. Hiervoor 
zijn de volgende projecten uitgevoerd: 

- Afronding renovatie dormatory, ramen en 
deuren voorzien van horren en sloten, het 
sanitair is echt opgeknapt en met 
douchegordijnen wordt nu ook de privacy van 
de schoolmeisjes verbeterd. Ook zijn hygiëne 
voorzieningen voor de meisjes beschikbaar. 

- Er is om het terrein een omheining met een 
echte toegangspoort aangebracht, dit komt de 
veiligheid van de leerlingen zeker ten goede.  

- Er zijn een drietal docenten huisjes 
gerenoveerd, waardoor een zevental docenten 
waaronder enkele die ook in het dormatory woonden nu op een acceptabele wijze 
op zichzelf kunnen wonen. Daardoor kunnen er 
nu 30 studenten in het dormatory gehuisvest 
worden.  

- Naast de slaapzalen, sanitair, keuken, eetzaal zijn in 
een ander gedeelte van het blok van de dormatory 
twee klaslokalen met tafels en stoelen en 
schoolborden gerealiseerd. Deze zijn bedoeld om 
rustig huiswerk te kunnen maken. Ook worden deze 
lokalen voor examens gebruikt. Dit is een hele 
mooie extra functionaliteit voor de leerlingen.  
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Het hele project is daarmee heel succesvol afgesloten en 
heeft volledig de resultaten opgeleverd zoals die bedoeld 
waren. We willen alle donoren die daar de afgelopen jaren 
bij betrokken waren van harte danken.  
 
Daarnaast is op de school hard gewerkt aan de verbetering 
van het onderwijs. Daarvoor is via dgWereldwerk vanuit de 
Doopsgezinde Gemeente Aalsmeer een bedrag van € 5000 
beschikbaar gesteld. Een deel hiervan is besteed aan 
noodzakelijke onderwijsmaterialen (boeken en posters) en 
praktijkmaterialen (metaal, stoffen,  hout). Maar het 
grootste deel is aangewend om trainingen en scholing voor 
de docenten te verzorgen. Twee jaar geleden is al 
onderkend dat de kwaliteit van het onderwijs een heel 
belangrijk aandachtspunt moet zijn. Na het voorzien in 
basisvoorzieningen als boeken en materialen is dit nu een 
speerpunt van het programma voor de VOS geworden. 
Startpunt daarbij is de organisatie van trainingen voor alle 
docenten van de VOS. Hier zijn twee aspecten van belang: 
 

- Algemene didactische kennis en vaardigheden  
- Vakkennis en vaardigheden.  

 
Voor beide aspecten is een 
eerste training opgezet en 
met succes afgerond in 2021. Het is de bedoeling dat de 
kwaliteit van onderwijs ook de komende jaren speerpunt blijft 
en dgWereldwerk wil proberen daar een goede faciliterende 
rol bij te vervullen.  
 
In de trainingen zijn de volgende zes onderdelen aan bod gekomen: 
 
1. Theorie per persoon conform het vak dat gegeven wordt met 
daarna een praktijk deel. 
2. Voorbereiden van lessen (lesson notes) 
3. Management, theorie en praktijk 
4. Klas (leerlingen) management 
5. Onderwijs psychologie 

6. Motivatie (voor onderwijs) 
 
Alle docenten hebben na afloop van de trainingen een National Certificate of Attendance ontvangen, 
uitgereikt door de VETA, de overkoepelende organisatie voor het beroepsonderwijs in Tanzania, 
afdeling de ‘Lake Zone’.  
Tot slot is ook dit jaar weer een bijdrage van € 2300 gegaan naar het studiefonds van de school. Dit is 
een samenwerking tussen de ouders van de leerlingen, de KMT kerkgemeenschap en dgWereldwerk. 
Ieder betaalt een derde deel van de schoolkosten voor een 15-tal leerlingen waarvoor het schoolgeld 
te hoog is en die daardoor zouden moeten uitvallen. Een mooi principe wat in de praktijk ook echt 
werkt.  

 
  



9 
 

6.  het KMT district ziekenhuis in Shirati 
 

Ook het Shirati district ziekenhuis was dit jaar weer in het projectenplan van de Mara werkgroep 
opgenomen. Een bedrag van € 5000 was gereserveerd voor een Haematology (bloedonderzoek) 
apparaat. Dat is intussen aangeschaft.  
Els en Robbert brachten ook een bezoek aan het ziekenhuis 
in de zomer van 2021. Zij waren zeer positief verrast door te 
ontwikkelingen in het ziekenhuis.  
Els schrijft: 
“In het Shirati ziekenhuis kregen we een rondleiding van 
Bwire Chirangi, de directeur van het ziekenhuis en al 
jarenlang onze steun en toeverlaat in Tanzania. We stonden 
echt perplex van het nieuwe laboratorium. Ik heb het 
Haematology (bloedonderzoek) apparaat bekeken waaraan 
dgWW Euro 5.000,00 heeft bijgedragen. Prachtig. Het hele 
ziekenhuis draait op solar. De Intensive care unit is in 
gebruik. Het hele ziekenhuis wordt steeds moderner. Mooi 
om dat te zien.”  
 
Een van de grootste problemen van het ziekenhuis is de maandenlange achterstand van de 
uitbetaling van de vergoedingen van het ziekenfonds. Dat moet het ziekenhuis eerst allemaal 
voorschieten en vervolgens komen die vergoedingen dus niet binnen. Dat kan wel tot een half jaar 
duren en dat is heel lastig te handelen voor het ziekenhuis.  
 
Ook zijn Els en Robbert bij de verpleegschool geweest. Daar waren grote problemen met de 
toelatingseisen, die onder de vorige president erg hoog waren opgeschroefd zodat bijna niemand 
meer in aanmerking kwam. Met als resultaat een zieltogende school. Dat is nu weer wat 
teruggedraaid. Niettemin heeft de school nog grote problemen evenals de studenten, waarvan velen 
het schoolgeld niet kunnen betalen. Graag zou de school een soortgelijke regeling treffen met dgWW 
voor het schoolgeld zoals die bij de VOS is ingesteld. Hierbij is voor die studenten die het schoolgeld 
niet kunnen betalen een regeling van kracht waarbij de ouders, de kerk (KMT) en dgWW ieder één 
derde van het schoolgeld voor hun rekening nemen.  Iets om voor het komende jaar te overwegen 
en bespreken.  
 
Het ziekenhuis heeft ook aangeven welke behoeften er voor het komende jaar zijn. Dat betreft in de 
eerste plaats beademingsapparaten in het kader van de COVID pandemie. Dat betekent voor iedere 
afdeling van het ziekenhuis één apparaat.  
Daarnaast is er grote behoefte aan tandartsmateriaal, dat niet voorhanden is. De verzoeken van het 
ziekenhuis zullen voor het komende jaar bekeken worden en indien mogelijk in het budget 
opgenomen.  
 
Wat altijd weer aangrijpend is is een bezoek aan de lepra afdeling van het ziekenhuis. Deze staat 
onder leiding van Violet Chirangi, de echtgenote van Bwire Chirangi.  
Zij zijn de uitgestotenen. Zij kunnen nooit meer terug naar hun dorpen en hun familie. Vorig jaar 
hebben we dat nog met één man geprobeerd maar zijn vrouw zei dat, als hij terug zou komen, zij een 
eind aan haar leven zou maken. Deze man heeft ooit op het seminarie gewerkt.  
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Els had weer zelf gebreide zwachtels mee genomen. Allemaal in vrolijke streepjes gebreid van 100% 
katoen. Die kunnen ze uitkoken en jarenlang gebruiken. Deze komen van de Quakers uit Londen via 
een contact in Nederland. Zij sturen ook babymutsjes op. Die gaan naar Bethsaida waar vrouwen 
speciaal vanwege die mutsjes komen bevallen.  Alles gaat via de post naar ons thuis en wij nemen ze 
mee in een koffer. 
De bewoners van de lepra afdeling hebben momenteel gebrek aan schoeisel, dekens en kleding. Dan 
moet er een vrouw, 45 jaar, voor een check naar de cardioloog in Mwanza. Deze vrouw komt 
regelmatig voor medicijnen maar gaat daarna weer naar huis.  
Dit voorstel is spontaan opgenomen door de Doopsgezinde Gemeente Aalsmeer, die in 
samenwerking met de burgerlijke gemeente in het kader van noodhulp deze kosten van een kleine 
1000 euro voor haar rekening heeft genomen.  
Tot slot is er een jongen van 19 jaar binnengekomen die onder de zweren zat, ook in zijn gezicht. Wij 
spraken hem en het gaat nu wel redelijk met hem. Het is verbazingwekkend dat er nog altijd nieuwe 
lepra patiënten komen.  
 
 

7. het adoptieprogramma project “Geef een kind een kans” in Tanzania 
 
Dit is een project van Doopsgezind Wereldwerk, dat in Brazilië, Paraguay en Tanzania kinderen  
financieel ondersteunt om school of opvang in een 
dagverblijf mogelijk te maken. 

In het Mara district ondersteunt  dit project 21 kinderen. 
De contacten met deze groep lopen via de KMT en de 
Marawerkgroep. Contact personen in Tanzania voor de 
KMT zijn Rafael Magiri en Robert Mochomba , in 
Nederland is Sjoukje Wethmar de contact persoon.   

Ook dit jaar organiseerde Els de Quant samen Rafael 
Magiri  een lunch met groot aantal kinderen van  deze 
groep kinderen,  die daar ook weer brieven schreven aan 
hun sponsoren en lekker aten en speelden. 

 
 

8. Bethsaida Health Centre  
 

Al vele jaren ondersteunt dgWereldwerk het Bethsaida 
Health Centra in Musoma. Dit Health Centre is mede 
opgezet door Els de Quant die ook jaren in de board of 
directors heeft gezeten. Dat is nu niet meer zo, maar Els 
en haar echtgenoot Robbert ondersteunen Bethsaida nog 
wel met de Stichting Vrienden van Bethsaida. 
DgWereldwerk onderhoudt een warme relatie met zowel 
het Health Centre als de stichting.  
In 2020 is Bethsaida eindelijk onder de juiste noemer 
geregistreerd, die van een officiële NGO met de 
overkoepelende naam Bethesda Centre for Health 
Services. Deze registratie was hard nodig om geen 
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belasting aanslagen meer te krijgen als commercieel ziekenhuis, ook al is die op non profit basis. Dat 
was iets dat Bethsaida de afgelopen jaren regelmatig ernstig in de problemen heeft gebracht.  
 
Goed nieuws is ook dat Robert Mochomba, de vroegere accountant weer teruggekeerd is bij 
Bethsaida en daar weer werkt. Hij is heel goed en punctueel en dat komt de administratie erg ten 
goede. Hij is ook een grote steun voor Millicent, de manager van het Health Centre. 
 
Zoals eerder aangegeven heeft ook Bethsaida veel last van de tekorten bij de grootste ziekenzorg 
verzekeraar. Betaling van geleverde zorg blijven ernstig achter en daardoor ontstaan ook 
achterstanden in de salarisbetalingen aan het personeel. De Stichting Vrienden van Bethsaida heeft 
bijgesprongen bij de exploitatie van het Health Centre. Van de Tanzaniaanse bevolking leeft 49% nog 
onder de ‘extreme poverty line’ zoals gedefinieerd door de Wereldbank van, omgerekend, € 1,70 per 
dag. Dat heeft zeker invloed op Bethsaida omdat het werkgebied daarvan landelijk gebied is met 
weinig verdien mogelijkheden. Liefst driekwart van de patiënten is bij de zorgverzekeraar verzekerd. 
Doordat de zorg verleend kan blijven worden, kan er worden verdiend. Hopelijk zullen de betalingen 
van de zorgverzekeraar snel weer betrouwbaar worden.  
 
De steun die door donoren aan Bethsaida geleverd is, heeft het mogelijk gemaakt medicijnen te 
kopen en patiënten zorg te verlenen. Ook de bijdrage van dgWereldwerk van €8000 in 2021 is voor 
het grootste deel benut voor de aanschaf van medicijnen. Er wordt jaarlijks aan 15 à 16 duizend 
patiënten zorg verleend. De twee meest voorkomende ziektes zijn nu malaria en corona. Er werken 
16 mensen in Bethsaida, waarvan vier artsen, vijf verpleegkundigen, een laborant en overige 
ondersteuners.  
 
Belangrijkste ontwikkeling van de afgelopen jaren is de nieuwbouw naast het huidige centrum. Dat 
wordt een schitterend nieuw gebouw, geheel gefinancierd door donoren. Dat gaat goed omdat de 
betalingen via een gekwalificeerd tussenpersoon aan de aannemer worden gedaan op basis van 
begrotingen per bouwonderdeel. De tussenpersoon levert ook steeds verantwoordingen aan ons. 
Het management van Bethsaida wordt daarover ook steeds geïnformeerd, zodat er openheid is 
gegarandeerd over de werkzaamheden en de kosten. Financieel is het project conform de planning 
verlopen. Het werken met deelprojecten en de financiering daarvan per deel maakte het 
aanbesteden overzichtelijk en de financiering inzichtelijk. De hoge inflatie in Tanzania heeft geen 
grote rol gespeeld, wel hebben reis- en vervoerbeperkingen door Corona een vertragend effect 
gehad. Al met al zijn wij zeer tevreden over de manier waarop werd gebouwd. 
Het gebouw staat. Er is een overdekte en verlichte corridor tussen de bestaande gebouwen en de 
nieuwbouw aangelegd. Dit is een perfecte constructie geworden, geheel van gelijk niveau om met 
een bed of brancard van het ene gebouw naar het andere te kunnen komen.  
Na het verven, het leggen van de tegelvloer en enkele kleinere posten kan het gebouw in de eerste 
helft van 2022 opgeleverd worden en ingericht. In het jaarverslag van Bethsaida zelf worden meer 
foto’s opgenomen die in augustus ’21 zijn gemaakt. Sindsdien zijn nog de septic tank en de 
watertoevoer en -afvoer gerealiseerd. 
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9. Tot slot: 
 
Er zijn nog enkele punten die het vermelden waard zijn.  
Ten eerste, de tractor in Shirati die ooit door de 
Doopsgezinde Gemeente Baarn geschonken was en de 
afgelopen jaren geheel in verval geraakt was, is weer 
herboren.  
Nyamusi Magatti, een langdurige relatie in Shirati van 
dgWW, heeft de tractor weer helemaal opgeknapt. Hij is 
nu gebruiksklaar voor als het regenseizoen aanbreekt. 
Hij ziet er geweldig uit. Sommigen dingen (eigenlijk veel 
dingen) hebben in Afrika tijd nodig, dit is een mooi 
voorbeeld.  
 
 
Ten tweede is er met dezelfde Nyamusi contact geweest over de het gebouwtje van de voormalige 
vrouwengroep Kajiwawa, die onder zijn supervisie stond. Bij het opheffen van de vrouwengroep is er 
een overeenkomst gemaakt over het gebouwtje en de grond van de vrouwengroep Kajiwawa. 
Nyamusi heeft twee jaar geprobeerd het gebouwtje te verhuren maar dat lukt dus maar niet. Er gaat 
nu geprobeerd worden om het geheel te verkopen, de grond met het huis. Dan gaat de opbrengst 
van de grond terug naar de vrouwen die het hebben gekocht en de opbrengst van het gebouwtje 
naar Wereldwerk, dat de bouw ooit heeft betaald. Het probleem met dit pand is, dat het enigszins 
buiten de bebouwde kom van Obwere, het dorp naast Shirati, ligt. We hopen dit punt in 2022 af te 
kunnen ronden.  
 

Last but not least moet worden genoemd dat Els de taken en verantwoordelijkheden voor de 
projecten in het Mara district nu overgedragen heeft aan Jolande en Leo. Zij zullen de komende jaren 
de vertegenwoordiging en de contacten met de partners in het Mara district gaan onderhouden en 
de jaarlijkse werkbezoeken afleggen. Het was zeker niet makkelijk voor Els om tot deze stap te 
komen, maar het werd nu tijd om dat toch te doen. Els zal voorlopig nog wel lid van de Mara 
werkgroep blijven en zo haar kennis en haar grote netwerk met ons delen. Ook zullen Els en Robbert 
de Stichting Vrienden van Bethsaida blijven doen zodat we in dat kader ook actief blijven 
samenwerken. Wij willen Els hier ook van harte danken voor het vele goede werk dat zij en Robbert 
voor dgWereldwerk in de vele  afgelopen jaren hebben gedaan.  
 

Januari 2022, Els de Quant, Sjoukje Wethmar, Jolande Amorison en Leo Bakker.  

Bijlagen: 

- 2 praktijkverhalen uit Bethsaida 

- Bethsaida Anual Report 2021, apart bijgevoegd 

- Reisverslag Els en Robbert de Quant, zomer 2021, apart bijgevoegd 
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Bijlage bij het jaarverslag van de Mara werkgroep Doopsgezind Wereldwerk: 
 
Twee praktijkverhalen uit Bethsaida. 
 
1. De grote wond van Nyantira, een kwestie van thuiszorg.  
Nyantira, een middelbare school meisje, had een grote ontstoken wond van zo’n 20 bij 30 
cm op haar rechter voet. De huid was er helemaal af.  Een tuinman attendeerde ons er op 
dat er iets met haar was. Zij woont in Itaro, ± 15 km. van ons vandaan. Er is geen medische 
post in die omgeving. We zijn er naartoe gegaan met de auto. Nog een riskante 
onderneming gezien het pad waarover we moesten rijden.  
 
Nyantira woont in de bush met haar grootmoeder in een hut. Geen w.c. en geen schoon 
drinkwater. We hebben Nyantira meegenomen naar Bethsaida waar haar wond werd 
verzorgd. Medisch personeel is regelmatig naar Nyantira gegaan voor wondinspectie. Later 
kwam ze zelf naar Bethsaida, twee uur heen en twee uur terug. Maar de wond genas 
prachtig. We hebben het een jaar later zelf gezien. 
 
2 De voorspelde bevalling, juli 2021. 
Een vrouw van rond de 45 jaar, was zwanger en ging zoals gebruikelijk naar de Nyakato 
Dispensary voor zwangerschapscontrole.  Maar toen zij weer voor controle kwam was de 
verpleegkundige er niet want die was op cursus.  
 
Daarom besloot ze naar Bethsaida te gaan. Ze wist niet wanneer ze vermoedelijk zou 
bevallen. Om in haar levensonderhoud te voorzien, verkocht zij vis op de markt.  
Millicent, de hoofdverpleegkundige van Bethsaida, vertelde haar na onderzoek, dat ze 
binnen enkele uren zou gaan bevallen.  Maar de vrouw geloofde Millicent niet en ging terug 
naar de markt in de stad.   
 
Kort daarna voelde ze de eerste tekenen dat de bevalling was gestart. Toen is ze achter op 
een brommer naar het stadsziekenhuis gesneld en daar in de receptie bevallen.  
 
Twee dagen later kwam ze met haar baby, een jongetje, naar Bethsaida om het kind te laten 
zien. Voor alle moeder- en kindzorg komt ze nu naar Bethsaida. 
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